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A politika 
erkölcse 

Sok jó ember kis helyen is. Ma már csak az „U" alakú épület (a kép előterében, balról) a ruhagyár. 
(Fotó: Karnok Csaba) 

A ruhagyár területének 
megosztása ugyan még nem 
jutott el a földhivatali bejegy-
zésig - szükség van a városi 
közgyűlés hozzájárulására is 

de sikerült kialakítani nyolc 
önálló helyrajzi számú telket. 
Ezek közül hetet bármilyen 
funkc ió ra a lkalmasként , a 
nyolcadikat azonban ruha-
gyárként hirdetik meg októ-
ber elején eladásra. A terme-
lőüzem értékesítésének fel-
tétele, hogy a leendő vevő 
három évig működteti, és a 

dolgozókat is tovább foglal-
koztatja. (A szentesi gyáregy-
ség eladása már folyamatban 
van, a pályázat nyertese, a 
Tescon Holding Kft. hama-
rosan kifizeti a vételárat.) 

A termelés összehúzódása 
létszámleépítéssel járt: Szege-
den az eltelt egy esztendőben 
közel kétszáz do lgozónak 
mondtak föl , je len leg már 
csak 280-an visznek haza - a 
korábbihoz képest 25 száza-
lékkai magasabb - fizetést, 
(Szentesen a korábbi 180-hoz 

képest 150-en dolgoznak.) A 
termelés azonban folyama-
tos, a ruhagyár kapacitását 
2002. januárjáig lekötötték a 
bérmunkás megrendelések. 
Tőkeigényes, likvid pénzek 
meglétéhez kötött saját gyár-
tásra a felszámolás közepet-
te nincs lehetőség. Az árbevé-
tel 30 százalékkal kevesebb 
az egy évvel korábbinál, 600 
millió forint, de július óta sze-
rény, havi 1-2 millió forintos 
adózás előtti üzemi eredmény 
is képződik. 

A 2000 áprilisában bekö-
vetkezett csőd idején a Szege-
di Ruhagyár Rt. 450 millió 
forinttal tartozott hitelezői-
nek, a legnagyobb tételekkel 
az APEH-nek és a Postabank-
nak. Mára az induló összeg a 
kamatokkal együtt 900 milli-
óra duzzadt. 

A felszámolóbiztos abban 
bízik, hogy a telkek és a gyár 
ér tékes í tése után képesek 
lesznek kifizetni a tartozáso-
kat. 

F « k e t e K l á r a 

gyar szélsőjobb vezér tegnap megint módot talált arra, hogy 
vérbeli populista módjára keverjen össze megfontolásra 
érdemes dolgokat szimpla agyrémekkel. Mint ismert, eb-
ben van a populisták ereje és veszélyessége. Nem minden-
ki veszi a fáradságot, hogy kiszálazza a kutyulékból a 
részigazságot és kilöttyintse a többit. A következmény is 
ismert, a szennyezés terjed. 

Valószínűleg olyasmi módon lehet védekezni ellene, 
ahogyan a soros uniós elnök teszi ezt, a fönt említett, teg-
nap a világ hetven országában nyilvánosságra hozott 
nyílt levélben. Politikustól szokatlanul őszinte hangvéte-
lű és szókimondó ez az írás. Persze nem a Le Pen-félék-
hez szól, hanem azokhoz, akik Seattle-ben, Göteborg-
ban, Genovában tüntettek. Nyilvánvalóan hatott a belga 
miniszterelnökre a szabad és demokratikus világ jelképe 
ellen intézett támadás. Méghozzá úgy, ahogyan a gondol-
kodó emberekre hatott általában. Azokra, akiket megrá-
zott az ártatlan ezrek halála és akik szeptember 11 -e óta 
készek és képesek - őszinte önvizsgálatra. „...A kihívást 
nem a globalizáció fékezése, hanem annak erkölcsi ke-
retekbefoglalása jelenti. Én ezt 'etikus globalizációnak' 
nevezném, amely a szabadkereskedelemnek, a tudásnak 
és a demokráciának a háromszögéből áll... Mi szól az el-
len, hogy az unió minden döntését megvizsgáljuk arra néz-
ve, hogy miképpen hat bolygónk leggyengébb lakóira? Nö-
veli a szakadékot a gazdag Észak és a szegény Dél között?" 
Kiragadott mondatok az unió elnökének személyes javas-
latai közül. Ajánlat a világnak, átfogó önvizsgálatra. 
Hogy jobban csináljuk a dolgokat ezentúl, mint eddig. 

Parancsnokcsere 

Román kézben 
a stafétabot 

Darabokban adják el a telket 

Összehúzta magát a ruhagyár 

Molnár: Nem szeretek vesztes csapatban játszani 

Fideszes lesz az egykori kisgazda? 

A „kis párt" vezére úgy érzi, elérke-
zett az ő ideje. Büszkén vállalja, hogy a 
terrorizmust elítélő országgyűlési hatá-
rozatban ott legyen a M1EP „nem"-je. 
Mi pedig szégyenkezve azon kapjuk ma-
gunkat, izgulunk, nehogy az Európai 
Unió soros elnökének a globalizáció el-
lenzőihez intézett nyílt levelét olvasva 

egyszer csak a Csurka névbe ütközzünk... De Guy Verhofs-
tadt belga miniszterelnök a francia Le Pent említi. 

Az Amerikát ért terrortámadás óta rendkívül aktív ma-

ik 2 0 0 0 . szeptember 
11-e óta fe lszámolás 
alatt ál lá Szegedi Ruha-
gyár Rt. értékesítéséről 
szóló pályázat i felhívás 
október elején jelenik 
majd meg a Cégközlöny-
ben és a napi lapokban. 
Ugyanekkor kínál ják fel 
eladásra a 3 3 ezer négy-
zetméteres telek több 
mint kétharmadát is. 

Hosszú hallgatás után teg-
nap sajtótájékoztatón jelen-
tette be Deák Rókus, a fel-
számolás alatt álló Szegedi 
Ruhagyár Rt. felszámolóbiz-
tosa a cég jövőjével kapcso-
latos terveket. Az elképzelé-
sekhez beleegyezését adta a 
hitelezői választmány is. 

Az eljárás kezdete óta el-
telt egy évben először siker-
telenül próbálkoztak azzal, 
hogy a 33 ezer négyzetméte-
res telket és a gyárépületeket 
egyben adják el. Akkor a fel-
számoló és az rt. igazgatóta-
nácsa egyaránt úgy gondolta, 
a termelés elköltözne a Kos-
suth Lajos sugárútról, az ér-
tékesítésből befolyt összeget 
pedig az adósságok törleszté-
sére fordítanák. 

Mivel nem sikerült vevőt 
találni, úgy határoztak, hogy 
házon belül költöznek: a tel-
jes termelést, a raktárakat és 
az irodákat egy épületbe, a 
régi, úgynevezet t központi 
gyárba vonják össze és a Pulz 
utca felől új teherportát nyit-
nak - mondta Deák Rókus, 
így a mai ruhagyár már csak 
9200 négyzetméteren fekszik, 
leválasztva az ingatlanegyüt-
tes többi részéről. Eközben 
korszerűsítették az energia-
ellátást, megszabadultak a ré-
gi készletektől, gépektói, a 
reorganizációs program so-
rán pedig egyszerűsítették a 
szervezeti felépítést. 

Eléri-e Szegedet a sokkhatás? 
Budapesten a legna-

gyobb, négy-ötcsillagos 
szál lodák vezetői attól 
tartanak, valószínűleg le 
kel l mondaniuk tenge-
rentúlról érkező vendé-
g e i k egy r é s z é r ő l , ha 
a z o k a t e r r o r t á m a d á -
soktól való félelem miatt 
nem ülnek majd repülőre 
a jövőben. Még az is le-
het , hogy Szeged sem 
vonhatja ki magát a ter-
rorizmus okozta sokkha-
tás alól. 

Noha drasztikus lemondá-
sokról egyelőre nem számol-
hatnak be a budapesti szállo-
dák. az elkövetkező időszak-
ban a forgalom visszaesésére 
számítanak. A helyzetre úgy 
próbálnak felkészülni, hogy 
kö l t s ége ike t l e f a r a g j á k , a 
működést racionalizálják. A 

Taverna Szálloda és Étterem 
Rt. vezérigazgatója, Tárnoki 
László azt mondta, az eltelt 
két hétben voltak lemondása-
ik. de ezek szerencsére nem 
h a l a d t á k meg a s z o k á s o s 
mértéket. Deák Imre, a Da-
nubius Szálloda és Gyógy-
fürdő Rt. vezérigazgató-he-
lyettese viszont közölte: a ki-
eső vendégéjszakákat akciók-
kal pótolják, annak ellenére 
is, hogy egyelőre még nem 
értékelhető a kár nagysága. 
Fejér Péter, az Accor Pannó-
nia Hotels Rt. értékesítési és 
marketing igazgatója ugyan-
akkor elmondta: a lemondá-
sok mennyisége nem olyan 
drámai, mint amilyen az az 
Öböl-háború idején volt. A 
foglalások üteme azonban le-
lassult - tette hozzá. 

Hosszabb távon valószí-
nűleg az idegenforgalmi be-

v é t e l e i n e k n a g y s á g á r ó l 
amúgy sem híres Csongrád 
megyét is elérheti a recesszió 
- vélik néhányan az általunk 
megkérdezet t szakemberek 
közül. Azt is mondták, a ter-
rortámadás éppen abban az 
időszakban következett be, 
amikor Szeged iránt az or-
szágban sikerült felkelteni az 
érdeklődést. 

Nem k é t s é g e s , hogy a 
New Yorkot ért támadás ha-
tással lesz Szeged idegenfor-
galmára is - mondta Németh 
István, a Royal Szálló igaz-
g a t ó j a - , m é g ha annak 
nagyságrendje nem is fogha-
tó Budapestéhez. De akkor 
is: bennünket minden egyes 
vendég e lvesz tése é rzéke-
nyen érint. Az is lehet, a me-
rénylet elvágja azokat a kap-
csolatokat. amelyeket nemré-
giben indítottunk el, a nyá-

ron ugyanis négy kisebb lét-
számú csoportot fogadtunk 
az USA-ból, kettőt pedig Ja-
pánból. Az amerikaiak öt, a 
j a p á n o k egy nap ig vol tak 
Szegeden, jól érezték magu-
kat. Attól is tartunk, lemond-
ják foglalásaikat a konferen-
ciákra utazó tudósok, üzlet-
emberek, mert kockázatos-
nak tartják a repülést. 

Kunz Péter, a N o v o t e l 
igazgatója egyelőre „direkt" 
jeleket nem észlelt a terrortá-
madás óta, de hozzátette: 

- Vállalati szinten, vagyis 
a Novotel szállodaláncon be-
lül biztosan vannak lemon-
dások és a veszteség pénz-
ben érzékelhető, de szeren-
csére Szegedre még nem ért 
el a háborús pszichózis hatá-
sa. Nekünk még szerencsénk 
is volt a s ze r encsé t l enség 
közepette, hogy egy Romá-

niába tartó amerikai, 30-35 
fős csoport a terrortámadás 
hírére nem indult el a határ 
felé, hanem itt maradt nálunk 
egy éjszakára. 

A jelenlegi helyzetben Pe-
tő J. Gyula, a Forrás Szálló 
igazgatója a legoptimistább, 
úgy érzi. kifejezetten jók a 
jövő évi kilátások. 

- Azt látom, hogy az első 
néhány napban e lu ra lkodó 
káosz után rendeződtek a vi-
szonyok, az emberiség meg-
próbál együtt élni a terroriz-
mus okozta fenyegete t t ség 
tudatával. A világ a jövőben 
pár dolgot át fog értékelni. S 
ahogy a tózsdék nem szen-
vedték meg a New Yorkban 
történteket, úgy a gazdaság 
is magára talál majd, az ide-
genforgalom pedig újabb si-
kereket könyvelhet el. 

F. K. 

A magyar - román kö-
zös zászlóal j soros pa-
rancsnoki tisztét adta át 
Fekete László őrnagy Av-
ram Catanici ezredesnek 
tegnap délelőtt, a vásár-
helyi Bercsényi Mik lós 
gépesített lövészdandár-
nál rendezett ünnepsé-
gen. 

Az alakulótéren felsora-
kozott dandárt, valamint Va-
sile Apostol őrnagyot, a ro-
mán s z á r a z f ö l d i v e z é r k a r 
törzsfőnök helyet tesét . Ju-
hász István dandártáborno-
kot , a Magyar H o n v é d s é g 
szárazfö ld i pa rancsnokság 
törzsfónökét Bozó Tibor ez-
redes l a k t a n y a p a r a n c s n o k 
köszöntötte. Ünnepi beszé-
d é b e n e m l é k e z t e t e t t a r ra , 
hogy az 1999. május 14-én, a 
két ország vezérkari fónöke 
á l ta l a lá í r t m e g á l l a p o d á s 
alapján évente váltják egy-
mást a parancsnokok a közös 
zászlóalj élén. A magyar-ro-

mán alakulat magyar részét a 
vásárhelyi dandár, míg a ro-
mánt az aradi lövészdandár 
adja. 

A közös zászlóalj fennál-
lása alatt több sikeres gya-
korlatot teljesített. így részt 
vett az Albániában rendezett 
Dragon 2000 és az Opening 
Windows Hungary 2000 pa-
rancsnoki és tö rzsveze tés i 
gyakorlatokon. 

A közös zászlóalj parancs-
noki tisztét Fekete László őr-
nagy adta át Avram Catanici 
ezredesnek. A legutolsó pa-
rancsnokváltás tavaly április 
13-án volt. Akkor az azóta 
más beosz t á sba vezénye l t 
Korom Ferenc őrnagy kapta 
a parancsnoki tisztet, akitől 
Fekete László őrnagy vette át 
ezt a feladatot. 

A leköszönt és az új pa-
rancsnok egyaránt bízik ab-
ban, hogy a közös zászlóalj 
továbbra is e r e d m é n y e s e n 
működik. 

Korom András 

V á r h a t ó a n a hétvégi 
sopron i f r a k c i ó ü l é s é n 
szavaz a Fidesz képvise-
lőcsoportja arról , felve-
szi-e soraiba Molnár Ró-
bert volt kisgazda, jelen-
leg független országgyű-
lési képviselőt. Torgyán 
József egykori bizalma-
sa lapunknak elmondta: 
még nem döntött arról, 
indul-e a 2002-es parla-
menti választásokon. 

A kisgazda színekben par-

l a m e n t b e ju to t t C s o n g r á d 
megyei országgyűlési képvi-
selő párttagságát idén április-
ban f ü g g e s z t e t t e fe l az 
FKGP országos fegyelmi bi-
zot tsága. Molnár Róbert a 
2002. január 31-ig tartó fel-
függesz tés t akkor kizárás-
ként é r téke l te . Vé leménye 
egyébként nem változott az 
ügyben. A honatya érdeklő-
d é s ü n k r e e l m o n d t a : az év 
elején lezárult életének kis-
gazda szakasza, s biztos ab-
ban, hogy már nem tér vissza 

az FKGP-be. Mindezt azzal 
indokolta, hogy „vesztes csa-
patban nem szeret játszani". 
A po l i t ikus l apunknak el-
mondta: nagyon sok barátja 
van a fideszesek között, akik 
közül többen jelezték: támo-
gatják felvételét a parlamenti 
f rakcióba . „Az elmúlt idő-
szakban számos t émában , 
ügyben működtem együtt a 
fideszesekkel. A nemzeti jel-
képekről szóló törvény mó-
d o s í t á s á t p é l d á u l Mátrai 
Márta f r a k c i ó i g a z g a t ó v a l 

együtt dolgoztuk ki." Molnár 
szerint munkáját elismerik a 
Fidesz vezetői is. akiket a 
közelmúltban keresett meg 
azzal, hogy szeretne a párt 
parlamenti képviselőcsoport-
jának tagja lenni. A politikus 
közölte: arról nem tárgyaltak, 
hogy milyen pozíciót kapna a 
frakcióban, de mint mondta, 
„ez s z á m á r a k ö z ö m b ö s " . 
Molnár hangsúlyozta , még 
nem döntött arról, indul-e a 
választásokon. Azt azonban 
megjegyezte: szívesen segíte-

né a legnagyobb kormány-
pártot a 2002-es parlamenti 
választásokon. „Ha a fidesze-
sek jelölnek, megköszönöm, 
de akkor sem dől össze a vi-
lág. ha nem, hiszen el tudom 
képzelni magam a közigaz-
gatás más területén is." Érte-
süléseink szerint Kiszely Ka-
talin - aki Molnárral egy idő-
ben lépett ki a kisgazda frak-
cióból - jelezte, ugyancsak 
szeretne a Fidesz-képviselő-
csoport tagja lenni. 

Sz. C. Sz. 

Minden egyes turista elvesztése fáj" 

Vasi le Apostol ő r n a g y ( jobbró l ) m e g k ö s z ö n i 
Fekete László őrnagynak, a magyar - román közös 
zászlóalj leköszönő parancsnokának a munkáját . 
(Fotó: Tésik Attila) 


